
Barbara Hren
Matjaž Polanič

Ljubljana - Regulatorja trga, Agencija
za trg vrednostnih papirjev (ATVP) in
urad za varstvo konkurence (UVK) ,bo-
sta po naših informacijah začela preis-
kavo lastniških povezav med Gorenj-
sko banko, Abanko in Savo.

Direktor UVK Jani Soršak nam je
včeraj potrdil, da bodo na podlagi in-
formacij, ki smo jih razkrili v Dnev-
niku, začeli zbirati informacije, ali bo-
do izdali tudi uradne sklepe o preis-
kavi, pa bo odvisno od podatkov,kijih
bodo pridobili v predhodnempostop-
ku. Na ATVP ki jo vodi Damjan Žugelj,
so nam povedali le, da »postopkov na-
dzora ne morejo komentirati«. Po na-
ših informacijah pa bo ATVP od Save in
Gorenjske banke zahtevala, da jim
predložijoopcijske oziromaterminske
pogodbe za nakup delnic Abanke, od
Daimonda pa ime kupca 3,6-odstot-
nega deleža v Abanki.

Včeraj smo razkrili, da naj bi skriv-
nostnemu kupcu Daimondovega de-
leža v Abanki kupnino pomagala pris-
krbeti kar Sava, ki je za ta delež (pred-
vidoma z Gorenjsko banko in tretjimi
družbami) že sklenila terminske ozi-

roma opcijske pogodbe. V Savi so te
informacije zanikali in zatrdili, da niso
sklenili niti terminskih pogodb za na-
kup deleža v Abanki niti niso nikomur
zagotovili denarja za nakup.

Žugelj je morebitno Savino obvla-
dovanje Abanke začel preučevati že
maja lani, vendar sklepa o uvedbi po-
stopka ni nikoli izdal. Po nekaterih
informacijah naj bi Žugelj želel po-
čakati na skupščino Abanke, na kateri
bi se pri glasovanju o predlogih skle-
pov izkazalo, ali Gorenjska banka in
Sava delujeta usklajeno.

Velja pa opozoriti, da zakon o prev-
zemih določa, da so usklajene osebe
tudi tiste, ki sodelujejo na podlagi
»izrecnega ali tihega, ustnega ali pisno
sklenjenega sporazuma in katerih cilj
je pridobiti ali utrditinadzor nad ciljno
družbo«. Preprosteje povedano, ATVP
bi lahko preiskavo uradno uvedla brez
čakanja na glasovanje na skupščini. Da
je usklajeno glasovanje na skupščinah
zadnji dokaz v vrsti pri ugotavljanju
usklajenega delovanja, nam je potrdil
tudi poznavalec razmer, ki pa je želel
ostati neimenovan.

Ob tem se na račun Žugljapojavljajo
očitki, da na primeru lastniške kon-
solidacije Abanke in Gorenjske banke
ne uporablja enakih vzvodov ukrepa-
nja, kot jih je pri poskusih lastniške

konsolidacije Pivovarne Laško, Mer-
catorja in Istrabenza. Žugelj zatrjuje,
da agencija v vseh postopkih ravna
enako, z omenjenimi očitki pa da ni
seznanjen.

Da imata Sava in Gorenjska banka
skupni cilj - prevzem lastniškega na-
dzora nad Abanko - ter da delujeta
usklajeno, dajejo slutiti nekatere po-
teze Gorenjske banke. Ta je sredi mi-
nulega leta kupila deset odstotkov
Abanke, februarja letos dobila dovo-
ljenje Banke Slovenije za povečanje
deleža v Abanki na do 20 odstotkov,
pred dnevi pa je po naših informacijah
Hitu poslala ponudbo za nakup nje-
govega 6,2-odstotnega deleža.

Tudi brez zadnjega nakupa pa Sava
in Gorenjska banka obvladujeta kar
tretjino lastništva Abanke oziroma že
presegata25-odstotni prevzemniprag.
Objavi prevzemne ponudbe se v Savi
izogibajo s pojasnili, da z Gorenjsko
banko niso povezana oseba oziroma
da ne delujejo usklajeno. Velja opo-
zoriti, da ima Sava v lasti le nekaj manj
kot 50 odstotkov vseh delnic Gorenjske
banke z glasovalno pravico.
barbara.hrendnevnik.si
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Križanič in Lahovnik
imata rešitve na mizi že mesece
Izogibanju prevzemni zakonodaji preko terminskih in opcijskih pogodb bi lahko
že pred več meseci naredila konec tudi ministra za finance in gospodarstvo
Franc Križanič in Matej Lahovnik. Njuni ministrstvi imata namreč že dalj
časa na mizi predloge ATVP za spremembe zakona, ki bi jasneje opredelile
povezane osebe in hkrati onemogočile tiho prevzemanje podjetij s terminskimi
in opcijskimi pogodbami. Na finančnem ministrstvu so nam pojasnili, da se
do predlogov še niso opredelili, ker so jim z ATVP v zadnjega pol leta poslali
več predlogov novelacije zakona o trgu finančnih instrumentov. Neukrepanje
obeh ministrstev nekateri akterji s pridom izkoriščajo za krepitve svojih deležev
in prevzeme brez objav prevzemnih ponudb.

Krepitev gorenjske gospodarske naveze v lastništvu Abanke je vzbudila tudi
pozornost direktorja urada za varstvo konkurence Janija Sorska, ki bo sprožil
postopke preiskave.


